
Folketingets Uddannelsesudvalg
Christiansborg

17. november 2004
I forbindelse med behandlingen af (L 3) Forslag til Lov om ændring af lov
om produktionsskoler (Vejledning via Ungdommens
Uddannelsesvejledning, skolernes information og annoncering og
elektronisk indberetning af oplysninger til beregning af kommunalt bidrag)
har Folketingets Uddannelsesudvalg i brev af 3. november 2004 stillet mig
følgende spørgsmål:

Spørgsmål 7:
”Ministeren bedes redegøre for, hvorvidt ministeren er bekymret for den
stigende aktivitet på produktionsskolerne.”

Svar:
Aktiviteten på produktionsskolerne er steget med 21 pct. i perioden
1997-2003. Det giver efter min opfattelse i sig selv grund til at vurdere, om
den eksisterende regulering af området er hensigtsmæssig.

Lovforslaget har til formål at understøtte regeringens politik om, at flest
muligt unge får en kompetencegivende ungdomsuddannelse, hvilket et
produktionsskoleophold jo ikke er.

Vejledning gennem Ungdommens Uddannelsesvejledning sikrer en
kvalificeret og uafhængig vejledning givet af professionelle vejledere, der vil
kunne pege på muligheder, som den enkelte unge hidtil ikke har været
bekendt med og derfor ikke har haft med i sine overvejelser som mulige
uddannelsestilbud. 

Forventningen er, at en bredere og bedre vejledning vil medføre, at flere
unge får et mere kvalificeret grundlag for at vælge en kompetencegivende
uddannelse til gavn for dem selv og samfundet som helhed. 

Jeg agter desuden at fremsætte lovforslag om ændring af det kommunale
bidrag, der yderligere vil kunne bidrage til denne udvikling.
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Dette svar fremsendes i 5 eksemplarer.

Med venlig hilsen

Ulla Tørnæs


